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Resultat af undersøgelse om skakligaklubbernes holdning til match- henholdsvis brætpoints som 

primær afgørelse. 

 

 MatchPoint Brætpoint 
Fredericia Skakforening 1   
BMS 1   
Hillerød 1   
Brønshøj 1   
Nordkalotten 1   
Nordre 1   
Skanderborg 1   
SK 1968   1 
Aarhus/Skolerne 1   
Øbro 0 0 
Køge Skakklub   1 
Frem   1 
I alt 8 3 

 

 

Kommentarer fra klubberne: 

 

I Fredericia Skakforening har vi også vendt emnet, og flertallet er for MP i Skakligaen.  

 

Vi vil dog godt gøre opmærksom på, at argumenternes betydning for topkampen vender om i 

bundkampen. Her kan en klub der ser sig i farezonen udnytte det til at udpege 3 andre 

nedrykningskandidater, og så købe forstærkning ind til netop disse kampe – efter princippet om at 

når man kan ikke vinde alle kampe, så kæmper man kun de vigtige. Hvis dette sker, så ser vi behov 

for en revurdering af MP. 

 

Vi ser ikke at MP skal bredde sig til underlæggende rækker. 

 

Med venlig hilsen 

Claus Marcussen 

Formand Fredericia Skakforening 

 

 

BMS er delte, men går ind for matchpoint. 

Mvh. Sigfred 

 

I Hillerød er stemningen klart for matchpoint før brætpoint.  Så Hillerøds stemme går til at gøre 

forsøget med matchpoint permanent!  

 

Venlig hilsen 

Hans E. Jacobsen 
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Hej fra Brønshøj 

 Jeg har desværre ikke fået spurgt holdet, min egen overbevisning er Individuelle point. 

Men jeg er sikkert på, at der er et flertal blandt spillerne på holdet, at de vil helst spille med match 

point. Så Brønshøj går ind for match point. 

  

Blot må vi håbe, at vi undgår for mange af disse situationer: 

Skanderborg har benyttet Svane Brødrene i dobbeltrunden 5. og 6. runde, hvor de "tilfældigvis" 

mødte Hillerød. Rasmus deltog kun i de to runder, mens Frederik også deltog i 8. og 9. runde. 

 Køge stillede ekstraordinært godt op i 5. og 6. runde, hvor de "tilfældigvis" sikrede sig to sejre over 

nedrykningskandidaterne Frem og Sk1968. 

  

Hilsen Carsten 

 

Skakklubben Nordkalotten ønsker at vi indfører matchpoint permanent i Skakligaen. De enkelte 

matcher har været meget mere spændende og vi har spillet meget mere som et hold i stedet for 8 

individuelle spillere. Det er nok også derfor at man spiller med matchpoint i de store ligaer, til EM 

og OL samt Europa Cup. 

med venlig hilsen 

Martin Stampe Noer 

Skakklubben Nordkalotten 

 

 

Kære Poul. 

Der er ikke mange af vores folk der har en holdning til matchpoint eller brætpoint - afstemningen 3-

2 for matchpoint - så vi er neutrale. 

Venlig hilsen  

Lars Christensen 

Nordre Skakklub 

 

Hej igen Poul. 

Jeg var for hurtig. Resultatet af vores afstemning hælder til matchpoint (se nedenfor). Så slet 

venligst min tidligere mail om emnet. 

Venlig hilsen 

Lars Christensen 

Nordre Skakklub 

 

 

I Skanderborg går vi ind for matchpoint, da det har den fordel at det er holdpræstationen man 

samles om og ikke den enkelte spillers ego. 

Måske er man også resultatmæssigt mindre følsom for uhensigtsmæssigheder ved bræt-point, i de 

situationer hvor et hold er forhindret i at stille i normal styrke, hvor vi har set kampe med 6½-1½ i 

score mellem klubber af nogenlunde samme styrke. Det kan have en stor uhensigtsmæssig 

betydning når det er bræt-point der er afgørende. I nogle situationer kan det betyde at man stiller 

svagt op mod hold 1 og i fuld styrke mod hold 2. Og selv om hold 2 er stærkere end hold 1 så kan 

en sådan situation med overnormal score få uhensigtsmæssig indflydelse på den endelige placering. 

Ved holdpoint er det trods alt ”kun” en tabt kamp, så her er skaden nok mindre set i forhold til 

modstandernes placering 
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Skanderborg Skakklub 

       Torkild Salling 

           Formand 

         M:22498223 

 

Vi har vendt emnet med spillerne i SK1968, og det viser sig, at holdningerne er delt ligeligt på 

midten. Da vi ikke har et flertal for hverken match- eller brætpoint, må vores svar tælle til fordel for 

brætpoint i Skakligaen. 

Med venlig hilsen 

Noah Paludan 

 

 

 

Efter demokratisk afstemning i Aarhus Skakklub/Skolerne stemmer vi på matchpoint. 

Mvh. John Rendboe 

 

 

 

Skakforeningen ØBRO reagerede ikke trods flere henvendelser, og først en SMS fra mig sent 

fredag aften fik følgende svar fra klubformanden. 

 

”Vi har modtaget dem (mine mails om undersøgelsen), men har ikke handlet på dem. Før nu.  

Martin har snakket med holdet, og de er delt i spørgsmålet. I lyset heraf, må vi stemme blankt. Om 

det bliver det ene eller det andet er hip som hap for os. 

 

Christian Sylvester Christensen 

Formand Skakforeningen ØBRO  

 

 

Umiddelbart er det Køges vurdering at brætpoint giver mere spænding, da holdpoint har en tendens 

til at være afgjort for tidligt, så sidste runde, blot skal overstås uden betydning. 

Det skyldes måske at der er for stor styrkeforhold mellem holdene, her tænker jeg ikke mindst på 

Team Xtracons tidligere præstationer. 

Omvendt er der mere at kæmpe for i den enkelte match når det er holdscore der er tællende, hvilket 

kan være godt for holdånden. 

I Køge er vi mere for brætpoint 

 

Vh 

Finn Stuhr 

Køge Skakklub 

 

 

 

Skakklubben Frem synes ikke nødvendigvis at matchpoint er en god ting, det er positivt at man 

mere spiller mere for et hold nu når det er matchpoint, men det utilfredsstillende at f.eks Køge 

udnyttede matchpoint reglerne på sådan en måde, at de stillede med flere stærke spillere mod Frem, 

fordi de så en chance for at redde sig selv. Vi føler de har brugt to hold i sæsonen, ved at de har 
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forstærket deres hold i bundkampene, mens de ikke brugte de samme stærke spillere mod 

topholdene, og det er en udnyttelse af at brætpoint ikke længere er lige så vigtige som matchpoint.  

 

Vi anerkender selvfølgelig at resultaterne er som de er, men det er et nej tak til matchpoint herfra 

som det er nu. 

 

Med Venlig Hilsen  

Bo F. Sørensen  

Frem Skakklub 

 

 

 


